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رئیسی و پوتین آخرین وضعیت تقویت همکاری های 
اقتصادی را بررسی کردند

روس�ای جمهور ایران و روس�یه روز دوشنبه - 15 اس�فند - در گفتگویی تلفنی 
آخرین وضعیت تقویت همکاری های اقتصادی فیمابین را مورد بررسی قرار دادند.

به گزارش حوزه دولت ایرنا، »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری فدراسیون روسیه با آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری اسلامی ایران، تلفنی گفتگو کرد.

در تماس تلفنی رئیس جمهوری فدراس��یون روس��یه با رئیس جمهوری اسلامی ایران، دو 
ط��رف آخرین وضعیت همکاری های اقتصادی را بررس��ی و بر تقویت آنها بخصوص در حوزه 
ترانزیت بین الملل تاکید کردند. این س��ومین گفت وگوی تلفنی س��ران ایران و روسیه در ماه 
های اخیر اس��ت. خبرگزاری روس��ی تاس در این رابطه نوشت:یکی از پروژه های زیرساختی 
ایران و روس��یه، مسیر ترانزیتی شمال - جنوب اس��ت که در سال ۲۰۰۰ میلادی دولت های 
ایران، هند و روس��یه توافقنامه آن را امضا کردند. س��ال های بعد، مشارکت کنندگان در این 
پروژه به ۱۴ کش��ور افزای��ش یافت. هدف از احداث این کریدور، انتق��ال کالا از هند، ایران و 
خلیج فارس از طریق روس��یه به اروپاس��ت. مسیر زمینی در مقایس��ه با مسیر دریایی و گذر 
از کانال س��وئز، ۵۰ درصد کوتاه تر بوده و موجب کاهش زمان و هزینه حمل ونقل می ش��ود. 
رئیسان جمهوری ایران و روسیه ۲۹ دی نیز برای بررسی گسترش همکاری ها در عرصه انرژی 

و ترانزیت و روند آستانه تلفنی گفت وگو کرده بودند.

معاونسیاسیدفتررئیسجمهور:

همگرایی اوراسیایی گام دوم سیاست همسایگی 
دولت رئیسی است

معاون سیاس�ی دفتر رئیس جمهور درباره تماس تلفنی پوتین با آیت الله رئیس�ی 
نوش�ت: همگرایی اوراسیایی مرحله دوم سیاست همسایگی رئیس جمهور است که 

از ابتکار کمربند-راه چین تا کریدور شمال-جنوب با روسیه را شامل می شود.
به گزارش ایرنا، محمد جمشیدی معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور نوشت: در تماس تلفنی 
آقای پوتین با آیت الله رئیس��ی ابتکارهای توس��عه ترانزیت بررس��ی شد. همگرایی اوراسیایی 
مرحله دوم سیاست همس��ایگی رئیس جمهور است که از ابتکار کمربند-راه چین تا کریدور 
شمال-جنوب با روسیه را شامل می شود. وی تاکید کرد: هدف افزایش رشد اقتصادی کشور و 
تقویت جایگاه ایران در ژئواکونومی جهانی است. پوتین رئیس جمهوری فدراسیون روسیه بعد 
از ظهر امروز با آیت الله رئیسی، رئیس جمهوری اسلامی تلفنی گفتگو کرد و دو طرف آخرین 
وضعیت همکاری های اقتصادی را بررس��ی و بر تقویت آنها به خصوص در حوزه ترانزیت بین 
الملل تاکید کردند. این چهارمین گفت وگوی تلفنی رئیس��ی و پوتین در ۶ ماه گذشته است؛ 
روس��ای جمهور ایران و روس��یه پیش از این نیز در ۲۲ آبان، ۲۱ و ۲۹ دی ۱۴۰۱ با همدیگر 
در باره مسائل دوجانبه و گسترش همکاری ها به ویژه در حوزه ترانزیت و انرژی و همچنتین 

مسائلی چون مناقشه اوکراین تبادل نظر داشتند.

برگزاری نوزدهمین جلسه ستاد هماهنگی روابط 
اقتصادی خارجی به میزبانی وزارت خارجه

نوزدهمین جلس�ه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی به میزبانی وزارت امور 
خارجه برگزار شد.

به گزارش حوزه سیاس��ت خارجی ایرنا، نوزدهمین جلس��ه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی 
خارجی به میزبانی وزارت امور خارجه و به ریاست مهدی صفری معاون اقتصادی وزارت امور 
خارجه با س��ه محور رونمایی از پایگاه اطلاع رسانی انگلیسی دیپلماسی اقتصادی وزارت امور 
خارجه، بررسی آخرین دست آوردهای دستگاه های مختلف در حوزه محصولات دانش بنیان 

و بررسی آخرین وضعیت کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و پاکستان برگزار شد.
این نشس��ت با رونمایی ازپایگاه اطلاع رسانی انگلیسی دیپلماسی اقتصادی با هدف تسهیل 
دسترس��ی مخاطب انگلیسی به ظرفیت های اقتصادی، تجاری،مالی و گردشگری کشور آغاز 
ش��د. در ادامه با اش��اره به دستاوردهای ش��رکت های دانش بنیان در زمینه تولید محصول و 
صادرات آن اعلام ش��د که در ۹ ماهه نخست سال جاری ۶۰۰ میلیون دلار از محصولات این 
ش��رکت ها به کش��ورهای مختلف صادر و ابراز امیدواری شد که در سال آینده شاهد افزایش 
۱۰ درصدی این روند باش��یم. در بخش پایانی نشست صفری با اشاره به این نکته که فرصت 
های همکاری با پاکستان به دلیل همسایگی و منافع دوطرفه موجود نباید نادیده گرفته شود 
اف��زود: با وجود برخی محدودیتها اراده برای بهبود وارتقای س��طح روابط همه جانبه بین دو 
کش��ور وجود دارد و امید می رود با س��فر قریب الوقوع وزیر دارایی پاکس��تان به کشورمان با 

تمرکز بر کمیسیون مشترک اقتصادی این امر محقق گردد.
بهبود امکانات زیر ساختی جاده ای، توسعه خدمات گمرکی، تقویت امکانات مبادله کالا در 
مرز، تسهیل قوانین تجاری و امضای تفاهم نامه های مشترک در زمینه های مختلف از جمله 

برنامه های اعلام شده جهت تقویت روابط اقتصادی با پاکستان خواهد بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه ایران به دیپلماسی پایبند 
است، گفت: ورود ایران به مذاکرات برای حل و فصل به مذاکرات هسته ای 

بر اساس اعتقاد به مذاکرات چندجانبه و دیپلماسی بوده است.
به گزارش خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، ناصر کنعانی در نشست خبری 
هفتگی با خبرنگاران در پاس��خ به س��وال ایرنا که پرسید به نظر می رسد 
دیپلماسی و رویکرد تعاملی ایران طی یک هفته گذشته به طور محسوسی 
فع��ال بوده و فضایی را برای امی��دواری در زمینه حل موضوعات مطرح و 
افزایش تعاملات ایجاد کرده. از جمله این موارد می شه به سفر و دیدارهای 
وزیر خارجه در ژنو و همچنین گفتگوها و تفاهمات ایران و آژانس اش��اره 
کرد. تا چه این فضا، به ویژه تفاهم ایران آژانس، می تواند زمینه جدی تر 
شدن مذاکرات و تبادل پیام ها را مهیا کند، پاسخ داد: ایران به دیپلماسی 

پایبند است و آن را بهترین چارچوب تلقی کرده و عمل می کند.
وی ب��ا تاکی��د بر اینکه »پویای��ی ایران هم در همین چارچوب اس��ت و 
مناس��بات در چندجانبه و دیپلماس��ی باید پیش ببرد«، افزود: ورود ایران 
به مذاکرات برای حل و فصل موضوع هس��ته ای اساسا بر اساس اعتقاد به 

مذاکرات چندجانبه و دیپلماسی بوده است.
کنعانی ادامه داد: در مورد تحولات اخیر، ایران اعلام کرده اس��ت که به 
بازگش��ت همه طرف ه��ا و متقابل پایبند ب��وده و در همین چارچوب هم 
دیپلماسی فعال است و سفر گروسی ادامه دیپلماسی فعال با آژانس است 

که منجر به تفاهم های خوبی انجام شد.
سخنگوی دستگاه دیپلماس��ی ابراز امیدواری کرد که در اجرای تکمیل 
روند زمینه برای حل و فصل اختلافات فنی فراهم ش��ود و بهانه از دس��ت 
کس��انی که این موضوع را مانع بازگشت به دیپلماس��ی می دانند، گرفته 

شود؛ باید ببینم این مسیر برای طرف مقابل وجود دارد یا خیر.
کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد سفر آقای گروسی مدیرکل آژانس بین 
المللی انرژی اتمی به تهران و تهدید رژیم صهیونیستی برای خرابکاری در 

تاسیسات هسته ای گفت: این سوال را باید از مسئولان آژانس بپرسید.
وی ب��ا تاکی��د ب��ر اینکه جمهوری اس��لامی ای��ران از هم��ه امکانات و 
ظرفیت های سیاس��ی و قانونی برای حمایت از حقوق ش��ناخته شده ملت 
ایران در چارچوب قوانین بین المللی اس��تفاده کرده است، گفت: ایران در 
چارچ��وب فعالیت ه��ا و ارتباطات خود با آژانس ، نشس��ت ها و مکاتباتی 

داشته است و بارها به این قطعنامه ها استناد کرده است.
کنعان��ی با یادآوری اینکه کنفرانس های مربوط به ان پی تی و بازنگری 
آن نیز جمهوری اس��لامی ایران پیگیر حقوق ملت ایران بوده است، گفت: 

در پی��ش نویس س��ند نهای��ی اخیر اج��لاس بازنگری مق��ررات ان پی تی 
جمهوری اسلامی ایران پیشنهادات خود را مطرح کرد که در پیش نویس 

آن گنجانده شد اما به دلایل دیگری در آنجا مصوب نشده است.
وی در ادام��ه به قطعنامه ۴۴۴ و ۵۳۳ اش��اره کرد و گفت: هیات ایرانی 
و نمایندگی جمهوری اس��لامی ایران در وین در مکاتبات خود با آژانس به 
این دو قطعتامه اس��تناد کرده اس��ت که نشان می دهد جمهوری اسلامی 
ایران از همه حقوق ش��ناخته ش��ده خود در مسیر سیاسی حقوقی و بین 
المللی برای حمایت از حفاظت از حقوق حقه ملت ایران در بحث استفاده 

از انرژی صلح آمیز هسته ای استفاده کرده و خواهد کرد.
س��خنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: ایران از حقوق ش��ناخته شده 
و از همه ظرفیت های سیاس��ی و حقوق و قوانین بین المللی وجود دارد، 
اس��تفاده کرده و حفاظت از توانایی های ایران در سایه همین پیگیری ها 
صورت گرفته اس��ت؛ ایران در چارچوب فعالیت های خود با آژانس بارها و 

بارها به این قطعنامه استناد کرده است.
کنعانی خاطر نش��ان کرد: از آژانس انتظار داریم که متناسب با تعهداتی 
که در ارتباط با اعضا از جمله جمهوری اس��لامی ایران دارد، به مسئولیت 
ها و تعهدات خود هم در حفاظت و حمایت از حقوق هس��ته ای کشورهای 

عضو آژانس اقدام کند و مسئولیت خود را انجام دهد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان درباره نشست آتی شورای حکام 
و طرح پرونده ایران در این نشس��ت توضیح داد: این نشست ها به صورت 
دوره ای برگزار می شود؛ نشست امروز مربوط به مسائل هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران یا گزارش دهی آقای گروسی درباره سفر به ایران نیست بلکه 

موضوعات دیگری هم در برنامه های آژانس قرار دارد.
 وی با یادآوری اینکه مدیر کل آژانس گزارش س��ه ماه از فعالیت ایران 
ارای��ه می دهد و طبق قطعنامه ۲۲۳۱ نیز باید به ش��ورای امنیت گزارش 
دهد، اظهار داش��ت: در سفر آقای گروسی به تهران موضوعات جدیدی در 
مناسبات ایران و آژانس رخ داد فصل جدیدی در همکاری های دوجانبه باز 

شد که این موضوع از طریق مدیر کل گزارش خواهد شد.
کنعانی خاطر نش��ان کرد: ب��ا توجه به تفاهماتی ک��ه در تهران صورت 
گرفت، انتظار این اس��ت ک��ه روند اجلاس در روند فن��ی خود پیش برود 
و مسائل خارج از سیاس��ت زدگی و اعمال فشار سیاسی برخی طرف های 
خاص در آژانس به خوبی پیش برود. س��خنگوی وزارت امور خارجه درباره 
تواف��ق اخیر ایران و آژانس و افزایش بازرس��ی ها ب��ار دیگر به خبرنگاران 
توضیح داد: در این ارتباط ش��ما را به اظهارات آقایان کمالوندی و اسلامی 
ارجاع می دهم که به طور دقیق اشاره کرده و گفتند که افزایش بازرسی ها 
از برخی از سایت ها از جمله فردو در چارچوب ان پی تی و پادمان اثر تحول 
جدیدی نیس��ت بلکه بر اس��اس توافق ایران و آژانس مشخص می شود که 
این بازرسی ها چگونه و بر اساس چه فرمولی صورت می گیرد. وی خاطر 
نشان کرد: سفر آقای گروسی و تهران تاکید مجدد بر این بود که ایران به 
عنوان یک عضو آژانس و معاهده ان پی تی به تعامل و همکاری مس��تمر با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی پایبند است و ایران مایل است در چارچوب 
تعهد و حقوق مس��ئولیت های خود و حقوق آژانس، موضوعات فنی خود 

را مرتفع کند.
وی تاکید کرد: همانطور که آقای اس��لامی مطرح کرد، موضوع افزایش 
بازرسی ها مطرح نیست بلکه بازرسی ها طبق برنامه و توافق رد و بدل شده 
انجام شده میان سازمان انرژی اتمی و آژانس بین المللی انرژی اتمی است 
و در همین چارچوب کار انجام خواهد شد. از سخنگوی وزارت امور خارجه 
سوال شد که آیا سفر گروسی به تهران برای احیای برجام بوده و بازرسی 
از س��ه مکان مورد ادعایی آژانس بوده است که کنعانی در پاسخ گفت: به 
طور صریح می گویم که این سفر در استمرار همکاری های دوجانبه ایران 

و آژانس صورت گرفته است و تحول جدیدی نیست.

رهبر معظم انقاب اسلامی در حاشیه غرس 
یک اصلله نهال بله مناسلبت روز درختکاری 
گفتنلد: مسلئولین بایلد موضوع مسلمومیت 
دانش آملوزان را با جدیت دنبال کنند؛ این یک 

جنایت بزرگ و غیر قابل اغماض است.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، به  مناسبت روز 
درختکاری، حضرت آی��ت الله خامنه ای رهبر انقلاب 
اس��لامی در محوطه  دفت��ر رهبری س��ه اصله نهال 

کاشتند.
رهبر انقلاب پس از کاش��ت نهال ها در س��خنانی 
درباره علت کاش��ت س��ه نهال به ش��عار امسالِ روز 
درختکاری با عنوان »هر ایرانی س��ه نهال«، اش��اره 
کردند و گفتند: اگر بر اساس شعار انتخاب شده، هر 
ایرانی سه نهال بکارد، برنامه دولت برای کاشت یک 
میلیارد نهال، از س��ال ۱۴۰۲ و در طول چهار س��ال 

محقق خواهد شد.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای به اهمی��ت موضوع 
نهال کاری در حفظ محیط زیس��ت اشاره کردند و با 
تاکی��د بر اینکه با کمک مردم امکان تحقق کاش��ت 
ی��ک میلیارد نه��ال وج��ود دارد، افزودن��د: توصیه 
متخصصان و کارشناس��ان این اس��ت ک��ه علاوه بر 
کاش��ت درخت های می��وه دار بای��د درختان جنگلی 

و درختان��ی ک��ه چوب  آنها دارای اهمیت اس��ت نیز 
کاشته شوند زیرا تجارت چوب در اقتصاد کشور تاثیر 

بسزایی دارد.
ایش��ان خاطرنش��ان کردن��د: نتیج��ه اقتصاد تک 

محصول��ی، وضعی��ت کنون��ی کش��ور اس��ت که در 
زمینه ه��ای ارزش پول ملی و ت��ورم و گرانی دارای 

مشکلات است.
رهبر انقلاب اس��لامی با اش��اره به تلاش مسئولان 

برای حل مش��کلات، گفتند: مس��ئولین باید از همه 
راه ه��ای ممکن اقتصادی اس��تفاده کنن��د تا بتوانند 
برای حل مشکلات مردم به راه حل درستی برسند.

حضرت آیت الله خامنه ای، تصریح به حفظ محیط 
زیس��ت را یکی از امتیازات برجس��ته قانون اساسی 
کشور برشمردند و تاکید کردند: هیچکس نباید این 

قانون را نقض کند.
رهب��ر انقلاب اس��لامی در پایان س��خنان خود به 
موضوع »مسمومیت دانش آموزان« نیز اشاره کردند 
و با تاکید بر اینکه مسئولان و دستگاه های اطلاعاتی 
و انتظام��ی باید با جدی��ت آن را دنبال کنند گفتند: 
این موض��وع یک جنایت ب��زرگ و غیرقابل اغماض 
است و اگر کسانی در این ماجرا دست داشته باشند، 

باید عوامل و مسببین آن به اشد مجازات برسند.
حض��رت آیت الله خامنه ای ای��ن موضوع را جنایت 
درح��قِ معصوم تری��ن عناصر جامع��ه یعنی کودکان 
و همچنی��ن موج��ب ناامنی روانی جامع��ه و نگرانی 
خانواده ها دانس��تند و خاطرنشان کردند: همه بدانند 
اگر کس��انی به عنوان عوامل این جنایت شناس��ایی 
و محکوم ش��وند، هیچ عفوی در م��ورد آنها نخواهد 
بود زیرا باید به اش��د مجازات برس��ند تا مایه عبرت 

دیگران شود.

مسئولین باید موضوع مسمومیت دانش آموزان را با جدیت دنبال کنند
رهبر انقلاب:

  دهکده اول
افزای��ش حجم خودروها در خیابانها یکی از علل 
اصلی تش��دید مش��کلات ترافیکی تبریز است به 
طوری که ۶ س��ال قبل تنها ۳۵۰ هزار خودرو در 
تبریز وجود داشت اما هم اکنون این عدد به بیش 

از دو برابر رسیده است!
در دوره مدیری��ت فعلی ش��هری اقدامات قابل 
توجهی در حوزه حمل و نقل عمومی انجام ش��ده 
اس��ت اما اتمام عملی��ات عمرانی و بهره برداری از 
ایستگاه های فاز ۳ خط یک مترو، خرید اتوبوسهای 
جدید و نوس��ازی یکهزار تاکسی شهری مثال های 
بارزی از عزم جدی مدیریت ش��هری برای توسعه 
حمل و نقل عمومی تبریز است که باید به سرعت 

عملیاتی گردد.
تک سرنشین بودن ۷۰ درصد خودروهای سطح 
ش��هر تبریز و ایجاد راه بن��دان در معابر پرتردد به 
ویژه در نقاط مرکزی و پزشک پذیر شهر، موضوعی 
است که توس��عه حمل و نقل عمومی در راستای 
تروی��ج و فرهنگ  اس��تفاده حداکث��ری از حمل و 
نقل عمومی را به اثبات می رس��اند تا حداقل، این 
خودروها به علاوه وس��ایل نقلیه همراهان بیماران 

موجب راهبندان گذرهای مربوطه نشوند.
اهمیت حوزه گردش��گری سلامت نیز به حدی 
اس��ت ک��ه تبریز ب��ا مرجعی��ت درمان��ی خود در 
منطقه شمالغرب کش��ور و همسایگان شمالی آن 
س��وی ارس به طور حت��م قابلیت تبدی��ل دوباره 
به قطب توریسم س��لامت درمانی را دارد اما باید 
برای جلوگیری از ایجاد ترافیک در معابر ش��هری، 
خدمات پزشکی در ش��هرک یا دهکده سلامت به 
ارائ��ه بپردازند که اح��داث آن در هاله ای از ابهام 

قرار گرفته است.
خوش��بختانه ش��هردار تبریز اخیراً در خصوص 
جابجایی مجتمع پزش��کی شیخ الرئیس با دانشگاه 
علوم پزشکی تبریز به توافق رسیده  تا با مذاکرات 
مراجع قضایی، جهت کاستن بار ترافیکی در هسته 
مرکزی شهر مجوز مطب و خدمات پزشکی صادر 
نگ��ردد کمااینکه مهمترین اق��دام بجِا و منطقی، 
احداث دهکده س��لامت است که از قرار معلوم در 

دستور مسئولان استانی قرار نگرفته است!
  دهکده دوم

سرپرس��ت معاون��ت اجتماعی و پیش��گیری از 
وقوع جرم دادگستری کل آذربایجان شرقی گفت: 
با توجه به حساس��یت و اهمی��ت موضوع ترافیک 
س��نگین مرکز ش��هر تبریز به دلی��ل وجود مراکز 
درمان��ی، کلینیک ها، آزمایش��گاه ها، مطب های 

پزش��کی لزوم احداث ش��هرک س��لامت و انتقال 
مطب پزشکان مرکز شهر با هدف کاهش ترافیک 
ضروری اس��ت. احمد موقری افزود: در جلسه های 

متعدد ش��ورای پیش��گیری وقوع جرم آذربایجان 
ش��رقی، احداث ش��هرک س��لامت و انتقال مطب 
پزش��کان مرکز ش��هر مطرح گردیده و مقرر شده 

موانع��ی که م��ی تواند در این مس��یر محدودیتی 
ایجاد کند از طرف دانش��گاه علوم پزش��کی تبریز 
و ش��هرداری برای ارائه خدمات اولیه شناس��ایی و 

تسریع شود. وی ادامه داد: زمان بندی استفاده از 
بستر و ظرفیت ایجاد شده در شهرک سلامت اعلام 
و به تبع آن نیز، دانشگاه علوم پزشکی تبریز از این 
بستر و ظرفیت ایجاد شده استفاده و با فراهم شدن 
زیر س��اخت های آن، مراکز درمانی و تش��خیصی 
خود را به نقاط از پیش تعیین ش��ده هدایت کند. 
وی اضافه کرد: ش��هردار کلانشهر تبریز به منظور 
اس��تفاده از ظرفیت تمام مراج��ع تصمیم گیر در 
محورهای ۱۲گانه تعیین شده در سطح شهر برای 
ایج��اد محدودیت ها از لح��اظ صدور مجوز مطب 
و مجتمع های پزش��کی و پیراپزشکی، موضوع در 
جلسات مرتبط با موضوع از جمله شورای ترافیک، 
شورای حمل و نقل، شورای شهر، کمیسیون ماده 
۵ و غی��ره مطرح و تدابیر و تمهیدات جمعی لازم 

در این خصوص اتخاذ گردد.
موقری تاکید کرد: ش��هرداری با ارائه بسته های 
تش��ویقی و فراه��م نمودن زیرس��اخت های لازم 
برای س��رمایه گذاری در نقاطی از سطح شهر که 

ب��ه عنوان کاربری ه��ای درمانی تعیین و در طرح 
تفصیلی نیز پیش بینی شده است با ارائه فضاهای 
درمانی آن به دانش��گاه علوم پزشکی تبریز نسبت 
ب��ه ترغیب اطب��اء در مناطقی که س��رانه درمانی 

کمتری دارند اقدام کند.
  دهکده آخر

ایج��اد کلینی��ک ها و مراکز درمان��ی متعدد در 
سطح ش��هر تبریز نش��ان می دهد در کنار ایجاد 
فرصتهای س��رمایه گذاری و درآمدزایی، به دلیل 
قرارگیری مطب ها و کلینیک ها در ش��اهراه های 
اصلی عبور و مرور، گره های ترافیکی ش��دیدی را 
به وجود می آورند که ناش��ی از صدور مجوز بدون 

حساب و کتاب طی ادوار گذشته می باشد. 
در حال حاض��ر با وجود مراکز درمانی در داخل 
شهر، مش��کلات فراوانی برای شهروندان تبریز به 
وجود آمده و مراجعین از سایر شهرها نیز خدمات 
جانبی مناس��بی دریافت نمی کنند لذا در صورت 
ایجاد ش��هرک س��لامت تبریز، ضمن س��اماندهی 
مراک��ز درمانی و کلینیک ها و کاهش بار ترافیکی 
داخل ش��هر، زیرس��اخت های لازم جهت توسعه 
توریسم درمانی با استفاده از پتانسیل های داخلی 

و خارجی فراهم خواهد شد.
طرحی مش��ابه ایده ش��هرک یا هم��ان دهکده 
س��لامت در ش��هر اصفهان مورد اجرا قرار گرفته 
اس��ت که با استقرار دهها کلینیک تخصصی، فوق 
تخصصی و بیمارس��تان یکهزار تختخوابی در حال 
راه اندازی اس��ت ک��ه در کنار آن اح��داث هتل، 
رس��توران، فروش��گاه و س��ایر خدمات رفاهی نیز 
پیش بینی ش��ده تا این شهرک به بزرگترین مرکز 
درمانی کش��ور تبدیل گردد که درآمدزایی بالایی 

برای شهر اصفهان ایجاد خواهد کرد.
نقطه قابل توجه برای مسئولان استانی و شهری 
این اس��ت که مبادا ش��هرک س��لامت اصفهان به 
عن��وان نمونه ای موف��ق و الگویی ب��رای احداث 
شهرک س��لامت تبریز دیکته ش��ود در حالی که 
پتانس��یل و مزیت های تبریز نسبت به اصفهان در 

این زمینه بسیار پررنگ تر است.
بدی��ن ترتی��ب و با توج��ه به خدم��ات رفاهی 
م��ورد نیاز بیماران، علاوه ب��ر خدمات درمانی که 
به صورت س��اماندهی ش��ده می توان در شهرک 
س��لامت ایجاد کرد در کن��ار درآمدزایی بالا و ارز 
آوری، این ش��هرک در زمینه اش��تغالزایی نیز می 
تواند بس��یار مفید باشد به ش��رطی که در نگرش 
مس��ئولان، اندکی برنامه ریزی ب��رای آینده تبریز 

موج بزند!

ترافیکِ بی درمان!

»عصرآزادی« از ضرورت احداث دهکده سلامت 
در راستای کاهش ترافیک معابر هسته مرکزی 

کلانشهر تبریز گزارش می دهد

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

ترافیک خیابانها و معابر معروف شلهر تبریز که روزانه پذیرای بیماران آذربایجان شلرقی و 
اسلتانهای همجوار در منطقه شمالغرب کشور هسلتند باعث شده تا طرح ممنوعیت صدور 
مجوز مطب و مجتمع های پزشکی در مرکز این کانشهر مورد تاکید دستگاه های اجتماعی 

قرار گیرد.
در این خصوص اخیراً سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
آذربایجان شلرقی بر لزوم اعِمال محدودیت در صدور مجوز مطب و مجتمع های پزشلکی 
در مرکز کانشلهر تبریز تأکید کرده اسلت که ضرورت احداث دهکده سامت را دوچندان 

می کند. در سلالهای اولیه دهه ۹۰ قسمتی از شلهرک خاوران برای احداث دهکده سامت 
پیشلنهاد شلده بود اما امروزه از آن مباحث خبری نیسلت به طوری که شلهرام دبیری - 
پزشلک عضو شورای شهر تبریز - به "عصرازادی" می گوید فعاً برنامه ای در این خصوص 
وجود ندارد و باید شلهرداری در مورد جزئیات آن توضیح دهد! با این حسلاب نباید به این 
زودی منتظر باز شدن گره ترافیکی معابر پزشک دار ماند زیرا از قرار معلوم اراده ای وجود 
ندارد و مبادا سلایر شهرهای کشور در احداث دهکده سلامت پیشگام شده و الگوی آنها 

برای شهر اولین ها دیکته گردد که آن روز باید، روز عزای مسئولان باشد...

در حال حاضر 
با وجود مراکز 

درمانی داخل شهر 
مشکلات فراوانی 
برای شهروندان 
به وجود آمده و 

مراجعین سایر استانها 
نیز خدمات جانبی 

 مناسبی دریافت
 نمی کنند!

سخنگوی وزارت امور خارجه:

ایران به دیپلماسی پایبند است


